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§ 75  Antagande av kommunal planeringsstrategi och uppdrag att påbörja en ny digital 

översiktsplan 
 
§ 76  Yttrande- Motion- Arbetsbeskrivning för 2:e vice ordförande 
 
§ 77  Yttrande- Motion - Införande av kostnadsfria arbetsskor i omsorgen 
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§ 73 
Kommunrevisorerna informerar 
 
Ann-Marie Fagerström, revisor, förser kommunfullmäktige med information om revisorernas 
pågående arbete. 
 
• Revisorerna har mött socialnämnden för att diskutera nämndens ansträngda ekonomi. 
• I revisionsplanen för 2025 har revisorerna identifierat ett antal riskområden, bland annat IT-   
  säkerhet och kommunens demografiska utveckling. 
___ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
att  med kännedom notera att kommunfullmäktige har tagit del av informationen 
___ 
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 KS/2024:170 
§ 74 
Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta bankhuset (Gullregnet 14) 
i centrala Emmaboda 
 
Bakgrund 
Emmaboda kommuns huvudbibliotek är sedan 1980 lokaliserat i en byggnad i anslutning till Folkets 
Hus i Emmaboda. Byggnaden är uppförd för ändamålet bibliotek av föreningen Folkets Hus i 
Emmaboda och hyrs av Emmaboda kommun. Förutom folkbibliotek så finns utställningshall inom 
ramen för lokalerna. Lokalerna fungerar för ändamålet bra men det finns ett behov av underhåll och 
anpassning till den verksamhet som 2020-talets biblioteks-verksamhet förutsätter. Det har tidigare 
funnits problem med tak som läckte in vatten vid nederbörd men det är åtgärdat sedan några år 
tillbaka. 
 
2022 förvärvade Emmaboda kommun genom sitt fastighetsbolag det före detta bankhuset i centrala 
Emmaboda. I samband med förvärvet fanns det diskussioner om att en verksamhet som kan vara 
lämplig att lokalisera till fastigheten är biblioteksverksamhet. Kommunfullmäktige beslutade i juni 
2023 att ”målbilden är att flytta biblioteksverksamheten till gamla bankhuset” vilket bekräftades av 
bildningsnämnden i beslut om budget för 2024 som gav förvaltningen i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för att flytta biblioteket till det före detta bankhuset. Bildningsnämnden har tagit 
beslut om flytt av biblioteksverksamheten till före detta bankhuset i centrala Emmaboda som en 
lämplig åtgärd. 
 
Ärendets beredning 
En styrgrupp har bildats bestående av kommunchef, förvaltningscheferna för bildnings- och teknik- 
och fritidsförvaltningarna samt fastighetschef och bibliotekschef samt en facklig representant. En 
projektgrupp är bildad som arbetar med olika underlag och aktiviteter i processen. Studiebesök har 
genomförts till andra kommuners huvudbibliotek där motsvarande flytt till renoverade lokaler i 
centrum har gjorts med gott resultat. 
 
Den översiktliga bedömningen är att Emmaboda kommuns huvudbibliotek kan lokaliseras till det 
före detta bankhuset. Argumenten som talar för att detta är möjligt och önskvärt är: 
 
Likvärdiga lokalytor med nya möjligheter 
De sammanlagda ytorna för verksamheten blir ganska exakt lika stora som i nuvarande lokalisering 
men med nya möjligheter att utformas efter nutidens förväntningar på ett bibliotek. 
 
Nya lokaler för nya behov 
De nya lokalerna kan anpassas till nya behov och behov från olika grupper av besökare som kommer 
till biblioteket. Det finns ett behov av att separera vuxna, som vill ha lugnare miljöer, och unga och 
barn som kan vara mer högljudda. Det finns också behov av fler studieplatser för studerande. De 
olika behoven kan bättre mötas i de nya lokalerna där det bland annat finns flera olika in och 
utgångar.   
 
Bättre arbetsmiljö för personalen 
Genom att bygga nytt bibliotek så skapas förutsättningar för bättre arbetsmiljö för personalen. 
Arbetsplatser kan utformas efter nutidens standard. 
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Tillgängligheten ökar 
Tillgängligheten är god i nuvarande lokalisering men genom etablering i centrum ökar 
tillgängligheten och närvaron av bibliotekets verksamhet. 
 
Möjlighet till utställningar  
Emmaboda konstförening och andra aktörer bör fortsatt erbjudas möjlighet till utställningar. Det 
kan lösas inom ramen för bibliotekets lokaler som i nuvarande lokalisering och det kan lösas inom 
ramen för andra lokalalternativ i Emmaboda. Beroende på hur lokalerna disponeras finns stora 
möjligheter att använda de stora fönsterpartierna ut mot torget för utställningar, kommunikation och 
information. 
 
Lägre lokalkostnad 
Lokalkostnaden ligger inte inom bildningsnämndens ansvarsområde men är en avgörande faktor för 
val av lokal. Den totala kostnaden för bibliotekslokaler efter en renovering och ombyggnation 
bedöms vara lägre än kostnaden för nuvarande lokalisering. Hur stor lokalkostnaden blir beror på 
hur omfattande förändringar av lokalerna blir.  
 
Fortsatt beslutsprocess 
Det definitiva beslutet om lokalisering av huvudbiblioteket bör beredas av kommunstyrelsen och 
beslutas av kommunfullmäktige i Emmaboda kommun. Denna tjänsteskrivelse syftar till att ge 
underlag för ett inriktningsbeslut i bildningsnämnden om att flytta huvudbiblioteket till före detta 
bankhuset. 
Projektgrupp och styrgrupp har uppdrag att arbeta vidare och ta fram handlingar och underlag för ett 
definitivt beslut om projektet. Den preliminära tidplanen är följande: 
 
Maj 2024 Förstudie klar 
Juli 2024 Granskningsunderlag klart 
Juli 2024 Annonsering – upphandling 
September 2024 Tilldelningsbeslut – kontrakt 
November 2024 Etablering av byggnadsarbeten 
Maj 2025 Slutbesiktning 
Juni 2025 Inflyttning 
Juli 2025 Öppnande med invigning 
  
Ekonomi 
Utredning av fastighetens skick och system pågår. Vilket gör att kalkylen bygger på schablonsiffror. 
 
Nuvarande lokal 
Årshyra 1.450 tkr  
Drift 100 tkr 
Årskostnad 1.550 tkr 
 
Ny lokal bankhuset (prel. kostnad) 
Årshyra 8% 1.160 tkr Inköp 2.452 tkr 
Drift 75 tkr Investering  12.048 tkr 
Årskostnad 1.235 tkr  14.500 tkr 
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Emmaboda kommun lämnar lokalerna i Emmaboda Folkets Hus 2025-06-30. Det innebär ett 
betydande intäktsbortfall för Folkets Hus. Dialog pågår med Emmaboda Folkets Hus om att hitta 
alternativ verksamhet som ersättare i bibliotekslokalen. 
____  
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Ajournering 
Maria Ixcot Nilsson (S) begär ajournering för överläggning i  partigruppen. 
 
Yrkande 
Jarkko Pekkala (S) yrkar på återremiss. 
 
Beslutsgång 
Ordförande frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras i dag eller återremitteras och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras i dag.  
 
Votering 
Jarkko Pekkala (S) begär votering. 
    
Ja – Ärendet avgörs i dag 
Nej – Ärendet återremitteras 
 
 Ja Nej 
Bo Sunesson (C) x 
Jenny Rydberg (C) x 
Emma Åhlander Hansson (M) x 
Leif Karlsson (M) x 
Gull-Britt Hellborg (KD) x 
Maria Ixcot Nilsson (S)  x 
Jarkko Pekkala (S)  x 
Per Adolfsson (S)  x 
Frida Larsson (S)  x 
Annika Karlsson (S)  x 
Niklas Banérsson (C) x 
Jon Frööjdh (SD) x 
Johan Jonsson (C) x   
 8 5  
 
Ordförande finner att Kommunstyrelsen, genom votering, bifaller att ärendet ska avgöras i dag. 
____  
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
att  biblioteksverksamheten som idag är lokaliserad till Folkets Hus flyttas till före detta bankhuset 

(Gullregnet 14) i centrala Emmaboda.  
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Reservationer  
Maria Ixcot Nilsson (S), Jarkko Pekkala (S), Per Adolfsson (S), Frida Larsson (S) och Annika 
Karlsson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jarkko Pekkalas (S) yrkande om återremiss.  
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 2024-05-27 
 
Yrkanden 
Johan Jonsson (C), Emma Åhlander Hansson (M), Hans Ohlsson (M), Günter Villman (M), Bo 
Sunesson (C) och Gull-Britt Hellborg (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Michael Isele (S) föreslår att ärendet skickas tillbaka för vidare hantering (återremiss) till 
kommunstyrelsen. Isele begär en ekonomisk kalkyl för lokalkostnader, en redogörelse för 
trafikanalysen i närområdet, samt en samhällskonsekvensanalys.  
 
Helen Honkanen Hellgren (V) och Bo Rydberg (V) 
yrkar bifall till Michael Isele (S) återremissyrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om fullmäktige ska avgöra ärendet idag, eller om ärendet ska återremitteras till 
kommunstyrelsen. Ordföranden finner genom acklamation att fullmäktige beslutat om att avgöra 
ärendet idag.  
 
Votering begärs.  
 
Godkänd propositionsordning 
JA för att avgöra ärendet idag. 
NEJ för återremiss.  
 
Ordföranden finner att fullmäktige med 24 JA och 17 NEJ, beslutat om att återremittera ärendet 
(minoritetsåterremiss) till kommunstyrelsen. Hur var och en röstar framgår av bilaga 1.  
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
att  ärendet återremitteras till kommunstyrelsen för inhämtning av en ekonomisk kalkyl för 

lokalkostnader, en trafikanalys, samt en samhällskonsekvensanalys. 
____ 
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 KS/2023:360 
§ 75 
Antagande av kommunal planeringsstrategi och uppdrag att påbörja en ny digital 
översiktsplan 
 
Bakgrund 
Nya regler gäller för kommunens översiktsplanering. Tidigare kunde kommunen aktualitetsförklara 
en översiktsplan någon gång under mandatperioden om inte en ny översiktsplan antogs.  
Enligt Plan och bygglagen (2020:900) 3 kap 23 §, gäller nu istället att kommunfullmäktige ska anta en 
planeringsstrategi under de två första åren efter ett ordinarie val.   
 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-11-28 § 225 
att  ge samhällsutvecklingsavdelningen i uppdrag att ta fram en planeringsstrategi som ska 

antas av kommunfullmäktige innan den 11 september 2024.  
 

Aktuellt 
Samhällsutvecklingsavdelningen har tagit fram en planeringsstrategi som ett första steg i kommunens 
kontinuerliga översiktliga planering. Planeringsstrategin ska antas av kommunfullmäktige. 
Samhällsutvecklingen ska därefter påbörja arbetet med att ta fram en ny översiktsplan enligt 
tidplanen i strategin. En ny översiktsplan beräknas kunna vara klar för antagande 2028. Därefter 
utvärderas slutresultatet och en ny planeringsstrategi upprättas. Målsättningen är ett kontinuerligt 
arbete med översiktsplanen genom fokusering på olika delområden/fördjupningar och/eller 
tematiska tillägg. På det sättet kan översiktsplanen fortsättningsvis hållas aktuell och behovet av att 
göra en helt ny översiktsplan behöver inte uppstå igen. Den nu gällande översiktsplanen gäller fram 
till den nya är antagen.  
 
Konsekvensbeskrivning 
Genom antagandet av planeringsstrategin år 2024 har kommunen fyra år på sig att ta fram en ny 
översiktsplan. Den befintliga översiktsplanen gäller fram till en ny har vunnit laga kraft. 
 
Ärendets beredning 
Samhällsutvecklingsavdelningen har arbetat fram planeringsstrategin som ett första steg i 
kommunens kontinuerliga översiktliga planering. 
Kommunstyrelsens presidium har behandlat ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-04-23. 
 
Beslutsunderlag 

• KS 2023-11-28 § 225 – Uppdrag till samhällsutvecklingsavdelningen om framtagande av en 
planeringsstrategi 

• Tjänsteskrivelse – Antagande av en kommunal planeringsstrategi och uppdrag att påbörja en ny 
digital översiktsplan 

• Planeringsstrategi 2024-2028 för översiktsplanering 
____   
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Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
att anta föreslagen Planeringsstrategi 2024 – 2028 för Emmaboda kommun 
 
att ge samhällsutvecklingsavdelningen i uppdrag att ta fram en ny digital översiktsplan enligt 

tidsplanen i planeringsstrategin. 
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKKTIGE 2024-05-27 
 
Yrkande 
Johan Jonsson (C) yrkar på följande tilläggsyrkande: 
att delar av översiktsplanen är inaktuell men uppnår i övrigt sitt syfte och är vägledande i 
efterföljande beslut fram till att beslut om att anta en ny översiktsplan vinner laga kraft.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om fullmäktige ställer sig bakom Johan Jonsson (C) tilläggsyrkande och finner 
med acklamation att fullmäktige bifaller tilläggsyrkandet.  
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att anta föreslagen Planeringsstrategi 2024 – 2028 för Emmaboda kommun 
 
att ge samhällsutvecklingsavdelningen i uppdrag att ta fram en ny digital översiktsplan enligt 

tidsplanen i planeringsstrategin. 
 
att  delar av översiktsplanen är inaktuell men uppnår i övrigt sitt syfte och är vägledande i 

efterföljande beslut fram till att beslut om att anta en ny översiktsplan vinner laga kraft.  
 
___ 
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 KS/2023:314 
§ 76 
Yttrande- Motion- Arbetsbeskrivning för 2:e vice ordförande 
 
Bakgrund 
Sverigedemokraterna kom in med en motion om arbetsbeskrivning för andre vice ordförande den 20 
augusti 2023. 
 
I det nya politiska landskapet har vi inte bara en opposition utan två. En större via valsamverkan 
mellan S,V och MP samt SD som bildar en egen opposition.  Oppositionens uppdrag med fast 
arvode har fördelats utifrån mandatet i fullmäktige vilket innebär att det är socialdemokraterna som 
innehar dessa under nuvarande mandatperiod som största opposition.  
 
Ärendets beredning 
Fråga har skickats till alla kommuner i Kalmar län om de har en arbetsbeskrivning för andre vice 
ordförande och sökning har gjorts på internet av kanslichef.  
Utredningen tillsammans med tjänsteskrivelse har presenterats för kommunstyrelsens presidium vid 
deras beredningsmöte 2024-04-23. 
 
Sammanfattning 
Det verkar vara mer vanligt med en övergripande arbetsbeskrivning för presidiet som helhet än för 
andre vice ordförande specifikt. De som sticker ut av de genomgångna kommunerna är Vimmerby 
med sin ansvarsmatris och Vingåker som har beskrivningen ”Oppositionsråd, tillika ledamot av 
kommunstyrelsen svarar tillsammans med kommunstyrelsens ordförande för samordningen av 
kontakterna mellan majoriteten och oppositionspartierna och beredning av ärenden inför 
kommunstyrelsens sammanträden. Vid sammanträden i styrelser och nämnder där partier i 
opposition saknar representation eller insyn svarar oppositionsrådet för att vidarebefordra relevant 
information till berörda gruppledare. Oppositionsrådet företräder i första hand Vingåkers kommun, i 
andra hand samtliga partier i opposition och i tredje hand det egna partiet eller eventuell politisk 
samverkan.” 
 
Att ha en arbetsbeskrivning för de olika rollerna i en nämnd kan underlätta förväntningarna på 
varandra inte minst för nya förtroendevalda. Beskrivningarna behöver dock vara ganska 
övergripande så att de kan fungera över tid och inte behöver revideras varje gång en person byts ut. 
Ordförande bör också få behålla mandatet att forma sitt presidium och dess arbetssätt utifrån vad 
som passar bäst.  
 
För att respektera valresultatet går andre vice ordförande till det parti eller den valsamverkan som 
blir största opposition.  
 
Det som möjliggör att opposition kan bedrivas även utan fast arvode är att handlingar skickas ut till 
alla i nämnderna inom utsatt tid. I de nya arvodesreglerna är ersättningen för den första timmen 
högre än övriga mötestimmar för att kompensera del av fritid som läggs på inläsning. Det finns 
möjlighet att bjuda in tjänstemän till gruppmöten och kontakta ordförande eller viceordförandena.  
 
Beslutsunderlag 

• Motion – Arbetsbeskrivning för 2:e vice ordförande  
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• Yttrande – Motion – Arbetsbeskrivning för 2:e vice ordförande 
____  
Yrkande  
Stefan Marcelius (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer kommunstyrelseberedningens förslag till beslut mot Stefan Marcelius (SD) 
yrkande mot varandra och finner att Kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelseberedningens förslag 
till beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
att avslå motionen Arbetsbeskrivning för 2:e vice ordförande och därmed anse motionen 

färdigbehandlad. 
____   
KOMMUNFULLMÄKTIGE 2024-05-27 
 
Yrkande 
Stefan Marcelius (SD) yrkar bifall till motionen.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, dels kommunstyrelsens förslag på avslag, och 
dels Stefan Marcelius (SD) yrkande på bifall till motionen.  Ordföranden finner att fullmäktige med 
acklamation beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärs.  
 
Propositionsordning  
JA för kommunstyrelsens förslag till beslut. 
NEJ för Stefan Marcelius (SD) bifallsyrkande.  
 
Omröstningen utfaller med 26 JA, 7 NEJ och 8 som avstår.  
Ordföranden finner att fullmäktige efter votering, beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag 
till beslut. Hur var och en röstar framgår av bilaga 2.  
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att avslå motionen Arbetsbeskrivning för 2:e vice ordförande och därmed anse motionen 

färdigbehandlad. 
 
Reservation 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot förslag till förmån för eget förslag.  
___ 
 
 
 
 

Kommunfullmäktige protokoll 2024-05-27
(Signerat, SHA-256 D3EA0A47890A91B651DC2DA1C38F098E81BD6625601DC67E030FCAAD17CF29CB)

Sida 12 av 23



Sammanträdesprotokoll 13 (22) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-05-27 

 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 

 KS/2023:367 
§ 77 
Yttrande- Motion - Införande av kostnadsfria arbetsskor i omsorgen 
 
Sammanfattning av motionen 
Inom omsorgen, oavsett om det gäller äldreomsorg, funktionsstöd eller barnomsorg så ingår det i 
arbetet att man går och står mycket – ofta på hårda, stumma ytor. För att förebygga 
belastningsskador krävs bland annat ergonomiska stötdämpande skor.  
Personal inom omsorgen jobbar för det mesta nära andra människor. Det innebär att man som 
personal utsätter sig för relativt hög smittorisk. Smitta kan spridas till exempel via skor och kläder. 
Har personalen tillgång till arbetsskor så lämnas skorna på arbetsplatsen och på så vis bidrar 
arbetsgivaren till att minska smittspridning. 
Omsorgspersonalen jobbar både utom- och inomhus. Skorna slits mycket och behöver relativt ofta 
bytas ut. Ska man ha fotriktiga skor på arbetet kostar de en  hel del. Kostnadsfria arbetsskor är också 
en fråga om jämlikhet. Dessa relativt lågavlönade grupper har rätt till fria arbetsskor.  
Många kommuner i Sverige erbjuder nu fria arbetsskor i omsorgen. Nu är det Emmaboda kommuns 
tur att visa att vi menar allvar med att vi vill vara en attraktiv arbetsgivare som verkligen prioriterar 
arbetsmiljöfrågorna. 
 
Socialdemokraterna föreslår:  
att Emmaboda kommun erbjuder omsorgspersonalen kostnadsfria arbetsskor. 
____  
 
Yttrande – Socialnämnden – Sammanfattning  
För att införa kostnadsfria arbetsskor för personal inom omsorgen kommer det att krävas att ett 
sortiment väljs ut med skor anpassade till uppdraget. Det finns krav på vad som är en 
arbetssko/yrkessko. Arbetskläder som arbetsgivaren bekostar får endast användas på arbetsplatsen, 
det är samma krav för arbetsskor. Yrkesskor är en typ av arbetsskor som skyddar mot olika risker i 
arbetsmiljön, men saknar tåhätta. De kan bland annat ha antistatiska egenskaper, halkresistens och 
vattentäta ovandelar. Kostnaden behöver av skattemässiga skäl betalas direkt av kommunen varpå 
avtal med leverantör behöver upphandlas. Ersättning via uppvisande av kvitto för inköp av skor 
medför att medarbetaren får betala skatt på ersättningen som de i så fall skulle få för skorna.  
Det kan konstateras att det inte är ett krav att personal inom omsorgen ska ha arbetsskor, och för 
närvarande finns det inte budgeterade medel avsatta till denna satsning.  
 
Konsekvensbeskrivning - Socialnämnden 
Införande av kostnadsfria arbetsskor för personal inom omsorgen skulle kunna innebära förbättra 
arbetsmiljömässiga villkor och förmodligen bidra till minskad smittspridning. På lång sikt skulle det 
även kunna ses som en investering i personalen.  
För socialförvaltningen med ca 430 medarbetare inom omsorgen (2023) skulle detta för ett par skor 
á 1000 kr innebära en initial inköpskostnad på ca 430 000 kr exkl. moms. 
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Socialnämnden beslutade 2024-03-27 § 28 
att till socialförvaltningens remissvar tillägga att frågan om införandet av kostnadsfria arbetsskor i 

omsorgen betraktas av socialnämnden som en förhandlingsfråga mellan arbetsgivarpart och 
arbetstagarpart, och bör följaktligen hanteras därefter i de sammanhang där förhandlingar sker 
mellan arbetsgivarpart och arbetstagarpart 

att  med detta godkänna remissvaret på motion avseende att införa kostnadsfria arbetsskor i 
omsorgen, och ta remissvaret som sitt eget 

att översända remissvaret till kommunstyrelsen för beredning av förslag till beslut i 
kommunfullmäktige. 

 
Yttrande – Bildningsnämnden – Sammanfattning 
Arbetsmiljöverkets ställningstagande från 2022 anger att det inte är klarlagt att ändamåls- riktiga 
arbetsskor förhindrar belastningsbesvär. 
Att arbetsgivaren tillhandahåller fotriktiga skor till förskolans personal kan vara bra för personalens 
hälsa. Ska det göra i Emmaboda kommun bör verksamheter erhålla ekonomiska medel för att 
effektuera beslutet. Sannolikt ska personalen i så fall förmånsbeskattas vilket arbetsgivaren ska tillse.  
 
Konsekvensbeskrivning – Bildningsnämnden 
Att gynna ergonomisk rätt utrustning/skor till personalen kan vara förebyggande för personalens 
hälsa och välbefinnande på sikt. Det är inte sannolikt att smittspridning kan hållas nere. 
Köper kommunen in arbetsskor/yrkesskor till personal är det en tillkommande kostnad som 
verksamheten bör gottgöras för. Kommunen som arbetsgivare ska sannolikt tillse att förmåns- 
beskattning sker av personalen som erhåller fria arbetsskor.  
För bildningsförvaltningen med ca 80 tillsvidareanställd personal inom förskoleverksamheten skulle 
detta för ett par skor á 1 000 kr innebära en initial inköpskostnad på ca 80 000 kr exklusive moms. 
 
Bildningsnämnden beslutade 2024-04-25 § 37 
att tillhandahållande av kostnadsfria arbetsskor kan bidra till bilden av Emmaboda kommun som 

en attraktivare arbetsgivare vilket bildningsnämnden bejakar 
att med hänvisning till det kärva ekonomiska läget för kommunen föreslå kommunstyrelsen  
 föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen 
att översända remissvaret till kommunstyrelsen för beredning av förslag till beslut i 

kommunfullmäktige 
____  
 
Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-04-23. 
 
Beslutsunderlag 

• Motion – Inför kostnadsfria arbetsskor i omsorgen 

• Remissvar – SN – Motion – Inför kostnadsfria arbetsskor i omsorgen 

• SN 2024-03-27 § 28 Remissvar angående motion om att införa kostnadsfria arbetsskor i 
omsorgen 

• Svar från bildningsförvaltningen på motion – Inför kostnadsfria arbetsskor i omsorgen 

• BIN 2024-04-25 § 37 Svar på motion – Inför kostnadsfria arbetsskor i omsorgen 
____  
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
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Yrkande 
Maria Ixcot Nilsson (S), Frida Larsson (S) och Jarkko Pekkala (S) yrkar bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer kommunstyrelseberedningens förslag till beslut mot Maria Ixcot Nilssons (S), 
Frida Larssons (S) och Jarkko Pekkalas (S) yrkande mot varandra och finner att Kommunstyrelsen 
bifaller kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
att avslå motionen Inför kostnadsfria arbetsskor i omsorgen och därmed anse den färdigbehandlad. 
 
Reservationer 
Maria Ixcot Nilsson (S), Frida Larsson (S), Jarkko Pekkala (S), Per Adolfsson (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för sitt yrkande.  
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 2024-05-27 
 
Yrkande 
Frida Larsson (S), Jarkko Pekkala (S), Maria Ixcot Nilsson (S), och Inger-Bark Lagergren (MP) yrkar 
bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, dels kommunstyrelsens förslag på avslag, och 
dels ett bifallsyrkande. Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Votering begärs. 
 
Propositionsordning 
JA för kommunstyrelsens förslag till beslut 
NEJ för bifall till motionen  
 
Omröstningen utfaller med 24 JA och 17 NEJ.  
 
Ordföranden finner att fullmäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. Hur 
var och en röstar framgår av bilaga 3.  
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att avslå motionen Inför kostnadsfria arbetsskor i omsorgen och därmed anse den färdigbehandlad. 
 
Reservation  
Socialdemokraterna, miljöpartiet och vänsterpartiet reserverar sig till förmån för eget förslag.  
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 KS/2024:172 
§ 78 
Namngivning av gata i Långasjö- Steens väg 
 
Sammanfattning av ärendet 
Tekniska förvaltningen har inkommit med önskemål om namngivning av en mindre väg som är 
belägen i norra området av Långasjö. Namngivning av vägen kommer framför allt att underlätta för 
leveranser till och från platsen. Vägskylt finns redan på platsen men den är inte officiellt registrerad. 
 

 
 
Emmaboda kommunfullmäktige äger rätten att fatta beslut om namngivning av kommunens gator 
och vägar. Förslag tas fram av Bygg- och miljönämnden.  
 
Bygg- och miljönämnden beslutade 2024-03-18 § 28 
att föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att besluta att lokal väg angiven på karta 

i norra området av Långasjö namnges till Steens väg. 
 
Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-04-23. 
 
Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse – Namngivning av gata – Steens väg 

• Karta – Steens väg Långasjö 

• BMN 2024-03-18 § 28 – Namngivning av gata i Långasjö 
____  
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att lokal väg i norra området av Långasjö, angiven på kartan ovan, namnges till Steens väg. 
____  
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 KS/2024:202 
§ 79 
Inkomna motioner och medborgarförslag 
 
Inkommen medborgarförslag 
Inkommen medborgarförslag 2024-04-29 av 
Roy Wolf om ”höjning av föreningsbidrag” 
____ 
 
Kommunfullmäktiges beredning föreslår kommunfullmäktige  
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att överlämna medborgarförslag av Roy Wolf gällande ”höjning av föreningsbidrag” till 

teknik och fritidsnämnden för slutgiltigt beslut i ärendet.  
____ 
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 KS/2023:347 
§ 80 
Meddelanden 
 
Dom från förvaltningsrätten i Jönköping 2024-05-16 
Överklagat beslut från kommunfullmäktige gällande val av nämndemän 2023-09-25 §85.  
Förvaltningsrätten avslår överklagandet.  
 
Sammanfattning av beslut:  
”Av vad som framgår av handlingarna anser förvaltningsrätten att det inte framkommit 
någon omständighet som visar att kommunfullmäktiges val av nämndemän till 
Kalmar tingsrätt den 25 september 2023 har förrättats på ett icke lagenligt sätt.” 
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att  med kännedom anteckna meddelanden till protokollet  
 
 
____ 
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§ 81 
Kommunala val 
 
 
Ärendet utgår.  
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Bilaga 1. §74  
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Bilaga 2. §76 
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Bilaga 3. §77 
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Plats och tid Nygatan 8, Emmaboda Folkets Hus, 2024-05-27, kl. 18:00 
 
Beslutande Se närvaroförteckning 
 
Övriga deltagande Anders Svensson, kommunchef 
 Katarina Bondesson, chefsekonom 
 Susanna Engelholm, kanslichef 
 Henrik Andersson, IT chef 
 Micaela Gustafson, teknisk chef 
 Henrik Svensson, säkerhetssamordnare  
 Shahram Behrouz, sekreterare  
 
Utses att justera Erling Karlsson (C) 
 Günter Villman (M) 
 
Justering Digital justering 2024-05-20, Emmaboda kommunhus  
 
 
Underskrifter sekreterare 
§ 73 - § 81 
 
 Shahram Behrouz 
  
ordförande 


  
 Per Adolfsson 
 
justerare 
 
  Erling Karlsson (C) Günter Villman (M) 
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Sammanträdesdatum 2024-05-27 
 
Datum för anslags 2024-05-30 Datum för anslags 2024-06-21 
uppsättande  nedtagande 
 
Förvaringsplats för Kommunförvaltningens lokaler, Emmaboda 
protokollet 
 
Underskrift  
 Christoffer Karlsson  
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§ 73 
Kommunrevisorerna informerar 
 
Ann-Marie Fagerström, revisor, förser kommunfullmäktige med information om revisorernas 
pågående arbete. 
 
• Revisorerna har mött socialnämnden för att diskutera nämndens ansträngda ekonomi. 
• I revisionsplanen för 2025 har revisorerna identifierat ett antal riskområden, bland annat IT-   
  säkerhet och kommunens demografiska utveckling. 
___ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
att  med kännedom notera att kommunfullmäktige har tagit del av informationen 
___ 
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 KS/2024:170 
§ 74 
Inriktningsbeslut avseende flytt av huvudbiblioteket till före detta bankhuset (Gullregnet 14) 
i centrala Emmaboda 
 
Bakgrund 
Emmaboda kommuns huvudbibliotek är sedan 1980 lokaliserat i en byggnad i anslutning till Folkets 
Hus i Emmaboda. Byggnaden är uppförd för ändamålet bibliotek av föreningen Folkets Hus i 
Emmaboda och hyrs av Emmaboda kommun. Förutom folkbibliotek så finns utställningshall inom 
ramen för lokalerna. Lokalerna fungerar för ändamålet bra men det finns ett behov av underhåll och 
anpassning till den verksamhet som 2020-talets biblioteks-verksamhet förutsätter. Det har tidigare 
funnits problem med tak som läckte in vatten vid nederbörd men det är åtgärdat sedan några år 
tillbaka. 
 
2022 förvärvade Emmaboda kommun genom sitt fastighetsbolag det före detta bankhuset i centrala 
Emmaboda. I samband med förvärvet fanns det diskussioner om att en verksamhet som kan vara 
lämplig att lokalisera till fastigheten är biblioteksverksamhet. Kommunfullmäktige beslutade i juni 
2023 att ”målbilden är att flytta biblioteksverksamheten till gamla bankhuset” vilket bekräftades av 
bildningsnämnden i beslut om budget för 2024 som gav förvaltningen i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för att flytta biblioteket till det före detta bankhuset. Bildningsnämnden har tagit 
beslut om flytt av biblioteksverksamheten till före detta bankhuset i centrala Emmaboda som en 
lämplig åtgärd. 
 
Ärendets beredning 
En styrgrupp har bildats bestående av kommunchef, förvaltningscheferna för bildnings- och teknik- 
och fritidsförvaltningarna samt fastighetschef och bibliotekschef samt en facklig representant. En 
projektgrupp är bildad som arbetar med olika underlag och aktiviteter i processen. Studiebesök har 
genomförts till andra kommuners huvudbibliotek där motsvarande flytt till renoverade lokaler i 
centrum har gjorts med gott resultat. 
 
Den översiktliga bedömningen är att Emmaboda kommuns huvudbibliotek kan lokaliseras till det 
före detta bankhuset. Argumenten som talar för att detta är möjligt och önskvärt är: 
 
Likvärdiga lokalytor med nya möjligheter 
De sammanlagda ytorna för verksamheten blir ganska exakt lika stora som i nuvarande lokalisering 
men med nya möjligheter att utformas efter nutidens förväntningar på ett bibliotek. 
 
Nya lokaler för nya behov 
De nya lokalerna kan anpassas till nya behov och behov från olika grupper av besökare som kommer 
till biblioteket. Det finns ett behov av att separera vuxna, som vill ha lugnare miljöer, och unga och 
barn som kan vara mer högljudda. Det finns också behov av fler studieplatser för studerande. De 
olika behoven kan bättre mötas i de nya lokalerna där det bland annat finns flera olika in och 
utgångar.   
 
Bättre arbetsmiljö för personalen 
Genom att bygga nytt bibliotek så skapas förutsättningar för bättre arbetsmiljö för personalen. 
Arbetsplatser kan utformas efter nutidens standard. 
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Tillgängligheten ökar 
Tillgängligheten är god i nuvarande lokalisering men genom etablering i centrum ökar 
tillgängligheten och närvaron av bibliotekets verksamhet. 
 
Möjlighet till utställningar  
Emmaboda konstförening och andra aktörer bör fortsatt erbjudas möjlighet till utställningar. Det 
kan lösas inom ramen för bibliotekets lokaler som i nuvarande lokalisering och det kan lösas inom 
ramen för andra lokalalternativ i Emmaboda. Beroende på hur lokalerna disponeras finns stora 
möjligheter att använda de stora fönsterpartierna ut mot torget för utställningar, kommunikation och 
information. 
 
Lägre lokalkostnad 
Lokalkostnaden ligger inte inom bildningsnämndens ansvarsområde men är en avgörande faktor för 
val av lokal. Den totala kostnaden för bibliotekslokaler efter en renovering och ombyggnation 
bedöms vara lägre än kostnaden för nuvarande lokalisering. Hur stor lokalkostnaden blir beror på 
hur omfattande förändringar av lokalerna blir.  
 
Fortsatt beslutsprocess 
Det definitiva beslutet om lokalisering av huvudbiblioteket bör beredas av kommunstyrelsen och 
beslutas av kommunfullmäktige i Emmaboda kommun. Denna tjänsteskrivelse syftar till att ge 
underlag för ett inriktningsbeslut i bildningsnämnden om att flytta huvudbiblioteket till före detta 
bankhuset. 
Projektgrupp och styrgrupp har uppdrag att arbeta vidare och ta fram handlingar och underlag för ett 
definitivt beslut om projektet. Den preliminära tidplanen är följande: 
 
Maj 2024 Förstudie klar 
Juli 2024 Granskningsunderlag klart 
Juli 2024 Annonsering – upphandling 
September 2024 Tilldelningsbeslut – kontrakt 
November 2024 Etablering av byggnadsarbeten 
Maj 2025 Slutbesiktning 
Juni 2025 Inflyttning 
Juli 2025 Öppnande med invigning 
  
Ekonomi 
Utredning av fastighetens skick och system pågår. Vilket gör att kalkylen bygger på schablonsiffror. 
 
Nuvarande lokal 
Årshyra 1.450 tkr  
Drift 100 tkr 
Årskostnad 1.550 tkr 
 
Ny lokal bankhuset (prel. kostnad) 
Årshyra 8% 1.160 tkr Inköp 2.452 tkr 
Drift 75 tkr Investering  12.048 tkr 
Årskostnad 1.235 tkr  14.500 tkr 
 







Sammanträdesprotokoll 7 (22) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-05-27 


 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 


 


Emmaboda kommun lämnar lokalerna i Emmaboda Folkets Hus 2025-06-30. Det innebär ett 
betydande intäktsbortfall för Folkets Hus. Dialog pågår med Emmaboda Folkets Hus om att hitta 
alternativ verksamhet som ersättare i bibliotekslokalen. 
____  
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Ajournering 
Maria Ixcot Nilsson (S) begär ajournering för överläggning i  partigruppen. 
 
Yrkande 
Jarkko Pekkala (S) yrkar på återremiss. 
 
Beslutsgång 
Ordförande frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras i dag eller återremitteras och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras i dag.  
 
Votering 
Jarkko Pekkala (S) begär votering. 
    
Ja – Ärendet avgörs i dag 
Nej – Ärendet återremitteras 
 
 Ja Nej 
Bo Sunesson (C) x 
Jenny Rydberg (C) x 
Emma Åhlander Hansson (M) x 
Leif Karlsson (M) x 
Gull-Britt Hellborg (KD) x 
Maria Ixcot Nilsson (S)  x 
Jarkko Pekkala (S)  x 
Per Adolfsson (S)  x 
Frida Larsson (S)  x 
Annika Karlsson (S)  x 
Niklas Banérsson (C) x 
Jon Frööjdh (SD) x 
Johan Jonsson (C) x   
 8 5  
 
Ordförande finner att Kommunstyrelsen, genom votering, bifaller att ärendet ska avgöras i dag. 
____  
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
att  biblioteksverksamheten som idag är lokaliserad till Folkets Hus flyttas till före detta bankhuset 


(Gullregnet 14) i centrala Emmaboda.  
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Reservationer  
Maria Ixcot Nilsson (S), Jarkko Pekkala (S), Per Adolfsson (S), Frida Larsson (S) och Annika 
Karlsson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jarkko Pekkalas (S) yrkande om återremiss.  
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 2024-05-27 
 
Yrkanden 
Johan Jonsson (C), Emma Åhlander Hansson (M), Hans Ohlsson (M), Günter Villman (M), Bo 
Sunesson (C) och Gull-Britt Hellborg (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Michael Isele (S) föreslår att ärendet skickas tillbaka för vidare hantering (återremiss) till 
kommunstyrelsen. Isele begär en ekonomisk kalkyl för lokalkostnader, en redogörelse för 
trafikanalysen i närområdet, samt en samhällskonsekvensanalys.  
 
Helen Honkanen Hellgren (V) och Bo Rydberg (V) 
yrkar bifall till Michael Isele (S) återremissyrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om fullmäktige ska avgöra ärendet idag, eller om ärendet ska återremitteras till 
kommunstyrelsen. Ordföranden finner genom acklamation att fullmäktige beslutat om att avgöra 
ärendet idag.  
 
Votering begärs.  
 
Godkänd propositionsordning 
JA för att avgöra ärendet idag. 
NEJ för återremiss.  
 
Ordföranden finner att fullmäktige med 24 JA och 17 NEJ, beslutat om att återremittera ärendet 
(minoritetsåterremiss) till kommunstyrelsen. Hur var och en röstar framgår av bilaga 1.  
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
att  ärendet återremitteras till kommunstyrelsen för inhämtning av en ekonomisk kalkyl för 


lokalkostnader, en trafikanalys, samt en samhällskonsekvensanalys. 
____ 
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 KS/2023:360 
§ 75 
Antagande av kommunal planeringsstrategi och uppdrag att påbörja en ny digital 
översiktsplan 
 
Bakgrund 
Nya regler gäller för kommunens översiktsplanering. Tidigare kunde kommunen aktualitetsförklara 
en översiktsplan någon gång under mandatperioden om inte en ny översiktsplan antogs.  
Enligt Plan och bygglagen (2020:900) 3 kap 23 §, gäller nu istället att kommunfullmäktige ska anta en 
planeringsstrategi under de två första åren efter ett ordinarie val.   
 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-11-28 § 225 
att  ge samhällsutvecklingsavdelningen i uppdrag att ta fram en planeringsstrategi som ska 


antas av kommunfullmäktige innan den 11 september 2024.  
 


Aktuellt 
Samhällsutvecklingsavdelningen har tagit fram en planeringsstrategi som ett första steg i kommunens 
kontinuerliga översiktliga planering. Planeringsstrategin ska antas av kommunfullmäktige. 
Samhällsutvecklingen ska därefter påbörja arbetet med att ta fram en ny översiktsplan enligt 
tidplanen i strategin. En ny översiktsplan beräknas kunna vara klar för antagande 2028. Därefter 
utvärderas slutresultatet och en ny planeringsstrategi upprättas. Målsättningen är ett kontinuerligt 
arbete med översiktsplanen genom fokusering på olika delområden/fördjupningar och/eller 
tematiska tillägg. På det sättet kan översiktsplanen fortsättningsvis hållas aktuell och behovet av att 
göra en helt ny översiktsplan behöver inte uppstå igen. Den nu gällande översiktsplanen gäller fram 
till den nya är antagen.  
 
Konsekvensbeskrivning 
Genom antagandet av planeringsstrategin år 2024 har kommunen fyra år på sig att ta fram en ny 
översiktsplan. Den befintliga översiktsplanen gäller fram till en ny har vunnit laga kraft. 
 
Ärendets beredning 
Samhällsutvecklingsavdelningen har arbetat fram planeringsstrategin som ett första steg i 
kommunens kontinuerliga översiktliga planering. 
Kommunstyrelsens presidium har behandlat ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-04-23. 
 
Beslutsunderlag 


• KS 2023-11-28 § 225 – Uppdrag till samhällsutvecklingsavdelningen om framtagande av en 
planeringsstrategi 


• Tjänsteskrivelse – Antagande av en kommunal planeringsstrategi och uppdrag att påbörja en ny 
digital översiktsplan 


• Planeringsstrategi 2024-2028 för översiktsplanering 
____   
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Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
att anta föreslagen Planeringsstrategi 2024 – 2028 för Emmaboda kommun 
 
att ge samhällsutvecklingsavdelningen i uppdrag att ta fram en ny digital översiktsplan enligt 


tidsplanen i planeringsstrategin. 
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKKTIGE 2024-05-27 
 
Yrkande 
Johan Jonsson (C) yrkar på följande tilläggsyrkande: 
att delar av översiktsplanen är inaktuell men uppnår i övrigt sitt syfte och är vägledande i 
efterföljande beslut fram till att beslut om att anta en ny översiktsplan vinner laga kraft.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om fullmäktige ställer sig bakom Johan Jonsson (C) tilläggsyrkande och finner 
med acklamation att fullmäktige bifaller tilläggsyrkandet.  
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att anta föreslagen Planeringsstrategi 2024 – 2028 för Emmaboda kommun 
 
att ge samhällsutvecklingsavdelningen i uppdrag att ta fram en ny digital översiktsplan enligt 


tidsplanen i planeringsstrategin. 
 
att  delar av översiktsplanen är inaktuell men uppnår i övrigt sitt syfte och är vägledande i 


efterföljande beslut fram till att beslut om att anta en ny översiktsplan vinner laga kraft.  
 
___ 
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 KS/2023:314 
§ 76 
Yttrande- Motion- Arbetsbeskrivning för 2:e vice ordförande 
 
Bakgrund 
Sverigedemokraterna kom in med en motion om arbetsbeskrivning för andre vice ordförande den 20 
augusti 2023. 
 
I det nya politiska landskapet har vi inte bara en opposition utan två. En större via valsamverkan 
mellan S,V och MP samt SD som bildar en egen opposition.  Oppositionens uppdrag med fast 
arvode har fördelats utifrån mandatet i fullmäktige vilket innebär att det är socialdemokraterna som 
innehar dessa under nuvarande mandatperiod som största opposition.  
 
Ärendets beredning 
Fråga har skickats till alla kommuner i Kalmar län om de har en arbetsbeskrivning för andre vice 
ordförande och sökning har gjorts på internet av kanslichef.  
Utredningen tillsammans med tjänsteskrivelse har presenterats för kommunstyrelsens presidium vid 
deras beredningsmöte 2024-04-23. 
 
Sammanfattning 
Det verkar vara mer vanligt med en övergripande arbetsbeskrivning för presidiet som helhet än för 
andre vice ordförande specifikt. De som sticker ut av de genomgångna kommunerna är Vimmerby 
med sin ansvarsmatris och Vingåker som har beskrivningen ”Oppositionsråd, tillika ledamot av 
kommunstyrelsen svarar tillsammans med kommunstyrelsens ordförande för samordningen av 
kontakterna mellan majoriteten och oppositionspartierna och beredning av ärenden inför 
kommunstyrelsens sammanträden. Vid sammanträden i styrelser och nämnder där partier i 
opposition saknar representation eller insyn svarar oppositionsrådet för att vidarebefordra relevant 
information till berörda gruppledare. Oppositionsrådet företräder i första hand Vingåkers kommun, i 
andra hand samtliga partier i opposition och i tredje hand det egna partiet eller eventuell politisk 
samverkan.” 
 
Att ha en arbetsbeskrivning för de olika rollerna i en nämnd kan underlätta förväntningarna på 
varandra inte minst för nya förtroendevalda. Beskrivningarna behöver dock vara ganska 
övergripande så att de kan fungera över tid och inte behöver revideras varje gång en person byts ut. 
Ordförande bör också få behålla mandatet att forma sitt presidium och dess arbetssätt utifrån vad 
som passar bäst.  
 
För att respektera valresultatet går andre vice ordförande till det parti eller den valsamverkan som 
blir största opposition.  
 
Det som möjliggör att opposition kan bedrivas även utan fast arvode är att handlingar skickas ut till 
alla i nämnderna inom utsatt tid. I de nya arvodesreglerna är ersättningen för den första timmen 
högre än övriga mötestimmar för att kompensera del av fritid som läggs på inläsning. Det finns 
möjlighet att bjuda in tjänstemän till gruppmöten och kontakta ordförande eller viceordförandena.  
 
Beslutsunderlag 


• Motion – Arbetsbeskrivning för 2:e vice ordförande  
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• Yttrande – Motion – Arbetsbeskrivning för 2:e vice ordförande 
____  
Yrkande  
Stefan Marcelius (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer kommunstyrelseberedningens förslag till beslut mot Stefan Marcelius (SD) 
yrkande mot varandra och finner att Kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelseberedningens förslag 
till beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
att avslå motionen Arbetsbeskrivning för 2:e vice ordförande och därmed anse motionen 


färdigbehandlad. 
____   
KOMMUNFULLMÄKTIGE 2024-05-27 
 
Yrkande 
Stefan Marcelius (SD) yrkar bifall till motionen.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, dels kommunstyrelsens förslag på avslag, och 
dels Stefan Marcelius (SD) yrkande på bifall till motionen.  Ordföranden finner att fullmäktige med 
acklamation beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärs.  
 
Propositionsordning  
JA för kommunstyrelsens förslag till beslut. 
NEJ för Stefan Marcelius (SD) bifallsyrkande.  
 
Omröstningen utfaller med 26 JA, 7 NEJ och 8 som avstår.  
Ordföranden finner att fullmäktige efter votering, beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag 
till beslut. Hur var och en röstar framgår av bilaga 2.  
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att avslå motionen Arbetsbeskrivning för 2:e vice ordförande och därmed anse motionen 


färdigbehandlad. 
 
Reservation 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot förslag till förmån för eget förslag.  
___ 
 
 
 
 







Sammanträdesprotokoll 13 (22) 
 Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum 
 2024-05-27 


 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 


 


 KS/2023:367 
§ 77 
Yttrande- Motion - Införande av kostnadsfria arbetsskor i omsorgen 
 
Sammanfattning av motionen 
Inom omsorgen, oavsett om det gäller äldreomsorg, funktionsstöd eller barnomsorg så ingår det i 
arbetet att man går och står mycket – ofta på hårda, stumma ytor. För att förebygga 
belastningsskador krävs bland annat ergonomiska stötdämpande skor.  
Personal inom omsorgen jobbar för det mesta nära andra människor. Det innebär att man som 
personal utsätter sig för relativt hög smittorisk. Smitta kan spridas till exempel via skor och kläder. 
Har personalen tillgång till arbetsskor så lämnas skorna på arbetsplatsen och på så vis bidrar 
arbetsgivaren till att minska smittspridning. 
Omsorgspersonalen jobbar både utom- och inomhus. Skorna slits mycket och behöver relativt ofta 
bytas ut. Ska man ha fotriktiga skor på arbetet kostar de en  hel del. Kostnadsfria arbetsskor är också 
en fråga om jämlikhet. Dessa relativt lågavlönade grupper har rätt till fria arbetsskor.  
Många kommuner i Sverige erbjuder nu fria arbetsskor i omsorgen. Nu är det Emmaboda kommuns 
tur att visa att vi menar allvar med att vi vill vara en attraktiv arbetsgivare som verkligen prioriterar 
arbetsmiljöfrågorna. 
 
Socialdemokraterna föreslår:  
att Emmaboda kommun erbjuder omsorgspersonalen kostnadsfria arbetsskor. 
____  
 
Yttrande – Socialnämnden – Sammanfattning  
För att införa kostnadsfria arbetsskor för personal inom omsorgen kommer det att krävas att ett 
sortiment väljs ut med skor anpassade till uppdraget. Det finns krav på vad som är en 
arbetssko/yrkessko. Arbetskläder som arbetsgivaren bekostar får endast användas på arbetsplatsen, 
det är samma krav för arbetsskor. Yrkesskor är en typ av arbetsskor som skyddar mot olika risker i 
arbetsmiljön, men saknar tåhätta. De kan bland annat ha antistatiska egenskaper, halkresistens och 
vattentäta ovandelar. Kostnaden behöver av skattemässiga skäl betalas direkt av kommunen varpå 
avtal med leverantör behöver upphandlas. Ersättning via uppvisande av kvitto för inköp av skor 
medför att medarbetaren får betala skatt på ersättningen som de i så fall skulle få för skorna.  
Det kan konstateras att det inte är ett krav att personal inom omsorgen ska ha arbetsskor, och för 
närvarande finns det inte budgeterade medel avsatta till denna satsning.  
 
Konsekvensbeskrivning - Socialnämnden 
Införande av kostnadsfria arbetsskor för personal inom omsorgen skulle kunna innebära förbättra 
arbetsmiljömässiga villkor och förmodligen bidra till minskad smittspridning. På lång sikt skulle det 
även kunna ses som en investering i personalen.  
För socialförvaltningen med ca 430 medarbetare inom omsorgen (2023) skulle detta för ett par skor 
á 1000 kr innebära en initial inköpskostnad på ca 430 000 kr exkl. moms. 
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Socialnämnden beslutade 2024-03-27 § 28 
att till socialförvaltningens remissvar tillägga att frågan om införandet av kostnadsfria arbetsskor i 


omsorgen betraktas av socialnämnden som en förhandlingsfråga mellan arbetsgivarpart och 
arbetstagarpart, och bör följaktligen hanteras därefter i de sammanhang där förhandlingar sker 
mellan arbetsgivarpart och arbetstagarpart 


att  med detta godkänna remissvaret på motion avseende att införa kostnadsfria arbetsskor i 
omsorgen, och ta remissvaret som sitt eget 


att översända remissvaret till kommunstyrelsen för beredning av förslag till beslut i 
kommunfullmäktige. 


 
Yttrande – Bildningsnämnden – Sammanfattning 
Arbetsmiljöverkets ställningstagande från 2022 anger att det inte är klarlagt att ändamåls- riktiga 
arbetsskor förhindrar belastningsbesvär. 
Att arbetsgivaren tillhandahåller fotriktiga skor till förskolans personal kan vara bra för personalens 
hälsa. Ska det göra i Emmaboda kommun bör verksamheter erhålla ekonomiska medel för att 
effektuera beslutet. Sannolikt ska personalen i så fall förmånsbeskattas vilket arbetsgivaren ska tillse.  
 
Konsekvensbeskrivning – Bildningsnämnden 
Att gynna ergonomisk rätt utrustning/skor till personalen kan vara förebyggande för personalens 
hälsa och välbefinnande på sikt. Det är inte sannolikt att smittspridning kan hållas nere. 
Köper kommunen in arbetsskor/yrkesskor till personal är det en tillkommande kostnad som 
verksamheten bör gottgöras för. Kommunen som arbetsgivare ska sannolikt tillse att förmåns- 
beskattning sker av personalen som erhåller fria arbetsskor.  
För bildningsförvaltningen med ca 80 tillsvidareanställd personal inom förskoleverksamheten skulle 
detta för ett par skor á 1 000 kr innebära en initial inköpskostnad på ca 80 000 kr exklusive moms. 
 
Bildningsnämnden beslutade 2024-04-25 § 37 
att tillhandahållande av kostnadsfria arbetsskor kan bidra till bilden av Emmaboda kommun som 


en attraktivare arbetsgivare vilket bildningsnämnden bejakar 
att med hänvisning till det kärva ekonomiska läget för kommunen föreslå kommunstyrelsen  
 föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen 
att översända remissvaret till kommunstyrelsen för beredning av förslag till beslut i 


kommunfullmäktige 
____  
 
Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-04-23. 
 
Beslutsunderlag 


• Motion – Inför kostnadsfria arbetsskor i omsorgen 


• Remissvar – SN – Motion – Inför kostnadsfria arbetsskor i omsorgen 


• SN 2024-03-27 § 28 Remissvar angående motion om att införa kostnadsfria arbetsskor i 
omsorgen 


• Svar från bildningsförvaltningen på motion – Inför kostnadsfria arbetsskor i omsorgen 


• BIN 2024-04-25 § 37 Svar på motion – Inför kostnadsfria arbetsskor i omsorgen 
____  
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
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Yrkande 
Maria Ixcot Nilsson (S), Frida Larsson (S) och Jarkko Pekkala (S) yrkar bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer kommunstyrelseberedningens förslag till beslut mot Maria Ixcot Nilssons (S), 
Frida Larssons (S) och Jarkko Pekkalas (S) yrkande mot varandra och finner att Kommunstyrelsen 
bifaller kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
att avslå motionen Inför kostnadsfria arbetsskor i omsorgen och därmed anse den färdigbehandlad. 
 
Reservationer 
Maria Ixcot Nilsson (S), Frida Larsson (S), Jarkko Pekkala (S), Per Adolfsson (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för sitt yrkande.  
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 2024-05-27 
 
Yrkande 
Frida Larsson (S), Jarkko Pekkala (S), Maria Ixcot Nilsson (S), och Inger-Bark Lagergren (MP) yrkar 
bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, dels kommunstyrelsens förslag på avslag, och 
dels ett bifallsyrkande. Ordföranden finner att fullmäktige med acklamation beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Votering begärs. 
 
Propositionsordning 
JA för kommunstyrelsens förslag till beslut 
NEJ för bifall till motionen  
 
Omröstningen utfaller med 24 JA och 17 NEJ.  
 
Ordföranden finner att fullmäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. Hur 
var och en röstar framgår av bilaga 3.  
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att avslå motionen Inför kostnadsfria arbetsskor i omsorgen och därmed anse den färdigbehandlad. 
 
Reservation  
Socialdemokraterna, miljöpartiet och vänsterpartiet reserverar sig till förmån för eget förslag.  
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 KS/2024:172 
§ 78 
Namngivning av gata i Långasjö- Steens väg 
 
Sammanfattning av ärendet 
Tekniska förvaltningen har inkommit med önskemål om namngivning av en mindre väg som är 
belägen i norra området av Långasjö. Namngivning av vägen kommer framför allt att underlätta för 
leveranser till och från platsen. Vägskylt finns redan på platsen men den är inte officiellt registrerad. 
 


 
 
Emmaboda kommunfullmäktige äger rätten att fatta beslut om namngivning av kommunens gator 
och vägar. Förslag tas fram av Bygg- och miljönämnden.  
 
Bygg- och miljönämnden beslutade 2024-03-18 § 28 
att föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att besluta att lokal väg angiven på karta 


i norra området av Långasjö namnges till Steens väg. 
 
Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens presidium behandlade ärendet vid sitt beredningsmöte 2024-04-23. 
 
Beslutsunderlag 


• Tjänsteskrivelse – Namngivning av gata – Steens väg 


• Karta – Steens väg Långasjö 


• BMN 2024-03-18 § 28 – Namngivning av gata i Långasjö 
____  
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att lokal väg i norra området av Långasjö, angiven på kartan ovan, namnges till Steens väg. 
____  
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 KS/2024:202 
§ 79 
Inkomna motioner och medborgarförslag 
 
Inkommen medborgarförslag 
Inkommen medborgarförslag 2024-04-29 av 
Roy Wolf om ”höjning av föreningsbidrag” 
____ 
 
Kommunfullmäktiges beredning föreslår kommunfullmäktige  
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att överlämna medborgarförslag av Roy Wolf gällande ”höjning av föreningsbidrag” till 


teknik och fritidsnämnden för slutgiltigt beslut i ärendet.  
____ 
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 KS/2023:347 
§ 80 
Meddelanden 
 
Dom från förvaltningsrätten i Jönköping 2024-05-16 
Överklagat beslut från kommunfullmäktige gällande val av nämndemän 2023-09-25 §85.  
Förvaltningsrätten avslår överklagandet.  
 
Sammanfattning av beslut:  
”Av vad som framgår av handlingarna anser förvaltningsrätten att det inte framkommit 
någon omständighet som visar att kommunfullmäktiges val av nämndemän till 
Kalmar tingsrätt den 25 september 2023 har förrättats på ett icke lagenligt sätt.” 
____ 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att  med kännedom anteckna meddelanden till protokollet  
 
 
____ 
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§ 81 
Kommunala val 
 
 
Ärendet utgår.  
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Bilaga 1. §74  
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Bilaga 2. §76 
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